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Protokół nr I/24 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 7 maja 2024 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  

w Świdnicy przy ul. Armii Krajowej 47 
 

Temat sesji: 
Sesja inauguracyjna 
 

Godzina rozpoczęcia obrad - 10.00. 

Godzina zakończenia obrad – 15.30. 
 

W sesji uczestniczyli: 
 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Józef Cygan, Jan Dzięcielski, Rafał Fasuga, Edmund Frączak, Joanna Gadzińska, Krzysztof 

Grudziński, Jacek Iwancz, Krzysztof Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, 

Tadeusz Niedzielski, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, Sylwia Osojca-Kozłowska, Magdalena 

Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, Beata Szczepankowska, Anna 

Światowa, Violetta Wiercińska, Michał Zastawny, Wiesław Żurek. 
 

2. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

3. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

4. Radca Prawny- Sylwester Cetera 

5. Radca Prawny – Maciej Domagała 

6. Rzecznik Prasowy- Magdalena Dzwonkowska 

7. Zaproszeni Goście, m. in.: 

- Beata Moskal-Słaniewska- Prezydent Miasta Świdnicy- elekt 

- Monika Witkowska-Skrent- Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej 

- Tomasz Chojnowski – Zastępca Przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej 

- bp. Waldemar Pytel – Proboszcz Parafii Ewangelicko-Augsburskiej w Świdnicy 

- Ireneusz Zyska – Poseł na Sejm RP 
 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego: 

- Joanna Salus-Komorowska - Dyrektor Wydziału Przetargów i Inwestycji Miejskich 

- Dagny Biowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Przetargów i Inwestycji Miejskich 

- Małgorzata Osiecka - Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Architektury 

- Maciej Gleba - Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

- Renata Kogut – Zastępca Dyrektora Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

- Sławomir Kwiatkowski - Dyrektor Wydziału Transportu 

- Małgorzata Synowiec - Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

- Alicja Masny - Dyrektor Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej 

- Jacek Piekunko - Dyrektor Wydziału Promocji 

- Adam Mazur – Dyrektor Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

- Anna Skrzypacz - Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego 

- Agnieszka Fiłonowicz – Dyrektor Wydziału Administracyjno-Gospodarczego 

- Magdalena Urbańska-Malucha - Dyrektor Wydziału Edukacji 

- Izabela Siekierzyńska - Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Spraw Socjalnych 

- Apolonia Kawka-Szczygieł - Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich 

- Agnieszka Papierz – Dyrektor Wydziału Księgowości i Windykacji Podatków i Opłat 

- Anna Dolata - Dyrektor Wydziału Wymiaru Podatków 
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o Kierownicy Referatów/ Biur/Pracownicy Urzędu Miejskiego: 

- Dorota Kruźlak – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego 

- Radosław Werner – Kierownik Biura Sportu i Rekreacji 

- Daniela Dębek – Kierownik Biura Ochrony Środowiska 

- Magdalena Okniańska – Kierownik Referatu Organizacji Pozarządowych 

- Kazimierz Chajduga – Audytor Wewnętrzny 

- Przemysław Kondzior - Referat Obsługi Informatycznej 

- Joanna Trojan-Skała – Referat Kultury 

- Izabella Mikuła – Biuro Konserwacji i Ochrony Zabytków 

- Ewa Suchowińska – Biuro Prezydenta Miasta 
 

o Dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych oraz spółek z udziałem gminy: 

- Ewa Cuban - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 

- Zbigniew Curyl- Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury 

- Bożena Kuźma- p.o. Dyrektora Świdnickiego Ośrodka Kultury  

- Dobiesław Karst - Dyrektor Muzeum Dawnego Kupiectwa 

- Marek Fiłonowicz – Komendant Straży Miejskiej 

- Violetta Kalin- Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

- Marek Suwalski- Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości  

- Jerzy Żądło - Dyrektor Świdnickiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

- Jacek Piotrowski - Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej w Świdnicy Sp.         

z o.o. 

- Tomasz Jaworski - Prezes Zarządu Świdnickiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji     

w Świdnicy Sp. z o.o. 

- Tomasz Kurzawa - Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego Świdnica" 

Sp. z o.o. 

____________ 
 

PORZĄDEK OBRAD zgodnie z postanowieniem nr 308/2024  Komisarza Wyborczego       

w Wałbrzychu I z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie zwołania pierwszej sesji nowo wybranej 

Rady Miejskiej – (zał. nr 2): 
 

1. Otwarcie sesji przez radnego seniora- Pana Józefa Cygana. 

2. Odegranie hymnu państwowego. 

3. Informacja Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej o wynikach wyborów do Rady 

Miejskiej w Świdnicy oraz na Prezydenta Miasta Świdnicy. 

4. Złożenie ślubowania przez nowowybranych radnych. 

5. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świdnicy: 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

b) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świdnicy   

c) przeprowadzenie głosowania i podjęcie uchwały. 

6. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świdnicy obowiązku prowadzenia sesji od 

radnego seniora. 

7. Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Świdnicy wybranego w głosowaniu 

przeprowadzonym dnia 21 kwietnia 2024 r. 

8. Wystąpienie Prezydenta Miasta Świdnicy. 

9. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej 

w Świdnicy. 

11. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Świdnicy: 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

b) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Świdnicy 

c) przeprowadzenie głosowania i podjęcie uchwały. 

12. Sprawy organizacyjne. 

13. Zakończenie I sesji Rady Miejskiej w Świdnicy. 
 

______________________________ 
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Ad 1. Otwarcie sesji przez radnego seniora – Pana Józefa Cygana 
 

Pan Józef Cygan, najstarszy wiekiem radny dokonał otwarcia I sesji słowami: „Otwieram I sesję 

Rady Miejskiej w Świdnicy”.  

W związku z wyróżnieniem mojego numeru PESEL została mi powierzona zaszczytna funkcja 

prowadzenia I sesji Rady Miejskiej IX kadencji. Pragnę zapewnić, że dołożę starań, aby obrady 

przebiegały sprawnie i zgodnie z prawem. 

Witam serdecznie wszystkich gości zebranych na sali. Witam również mieszkańców Świdnicy 

oglądających transmisję on-line dzisiejszej sesji. W imieniu całej Rady dziękuję wszystkim 

mieszkańcom za udział w wyborach w dniu 7 i 21 kwietnia. W szczególności witam radnych 

wybranych na IX kadencję oraz Panią Prezydent wybraną w wyborach bezpośrednich na kolejną 

kadencję. 

_____________________________ 
 

Ad 2. Odegranie hymnu państwowego 
 

Na wstępie prowadzący obrady poprosił wszystkich o powstanie i odsłuchanie hymnu 

państwowego. 

______________________________ 
 

Ad 3. Informacja Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej    

o wynikach wyborów do Rady Miejskiej w Świdnicy oraz na 

Prezydenta Miasta Świdnicy 
 

Radny Senior - Pan Józef Cygan oddał głos przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej Pani 

Monice Witkowskiej-Skrent, która przedstawiła informację o frekwencji oraz ilości okręgów         

i obwodów, w których mieszkańcy Świdnicy głosowali dnia 7 kwietnia 2024 r., a także informację 

o terminie zakończenia prac komisji i ustalenia wyników wyborów do Rady Miejskiej w Świdnicy 

w poszczególnych okręgach (zał. nr 3) w formie krótkiej prezentacji (zał. nr 4).  
 

Sekretarz Miasta Maciej Rataj – przekazał informację techniczną – w związku z awarią, która 

nastąpiła przed chwilą, transmisja on-line sesji jest bez głosu. Natomiast obrady sesji są 

nagrywane z głosem i zaraz po usunięciu awarii przywrócimy głos i całe nagranie z sesji będzie 

udostępnione. Przeprosił za utrudnienia.  
 

Radny Jan Dzięcielski – zawnioskował o przerwę na czas usunięcia awarii. 
 

Radny Senior - Pan Józef Cygan ogłosił przerwę do czasu usunięcia awarii. 
 

Po przerwie Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej odczytała i wręczyła radnym 

zaświadczenia o wyborze na radnych (zał. nr 5/a-t).  

______________________________ 

 

Ad 4. Ślubowanie Radnych Rady Miejskiej. 
 

Senior Rady- Pan Józef Cygan poinformował, że przed przystąpieniem do wykonywania mandatu 

radni składają ślubowanie. Następnie przystąpił do ceremonii ślubowania radnych wybranych na 

IX kadencję. 

Następnie poprosił najmłodszą wiekiem radną - Panią Annę Światową, by po odczytaniu roty 

ślubowania, odczytywała z listy kolejno z imienia i nazwiska radnych Rady Miejskiej,  

a każdego wyczytanego radnego prosił o powstanie i potwierdzenie woli złożenia ślubowania 

słowem „Ślubuję”. Po słowie „Ślubuję” każdy z radnych mógł dodatkowo wypowiedzieć formułę: 

„Tak mi dopomóż Bóg”.  

Po odczytaniu przez Radnego Seniora roty ślubowania- „Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie         

i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”, wywołani kolejno radni: 
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Józef Cygan, Jan Dzięcielski, Rafał Fasuga, Edmund Frączak, Joanna Gadzińska, Krzysztof 

Grudziński, Jacek Iwancz, Krzysztof Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, 

Tadeusz Niedzielski, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, Sylwia Osojca-Kozłowska, Magdalena 

Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, Beata Szczepankowska, Anna 

Światowa, Violetta Wiercińska, Michał Zastawny, Wiesław Żurek ślubowali, powstając                   

i wypowiadając słowo „ślubuję”. 

Radny Andrzej Ora do swojego ślubowania dodał : „(…) za wstawiennictwem Jana Pawła II, 

patrona naszego miasta”. 
Rada została ukonstytuowana. 
 

O głos poprosiła Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Pani Monika Witkowska-Skrent, 

która poinformowała, że w związku z postanowieniem Komisarza Wyborczego w Wałbrzychu I     

z dnia 24 kwietnia 2024 r. (zał. nr 6) stwierdzającym wygaśnięcie mandatu Pani Beaty Moskal-

Słaniewskiej, radnej Rady Miejskiej w Świdnicy w okręgu wyborczym nr 3 z listy nr 20 Komitet 

Wyborczy Wyborców Beaty Moskal-Słaniewskiej, zgodnie z postanowieniem Komisarza 

Wyborczego w Wałbrzychu I z dnia 29 kwietnia 2024 r. (zał. nr 7) uzupełnia się skład Rady 

Miejskiej w Świdnicy poprzez wstąpienie w jej miejsce Pani Anny Światowej - kandydatki z tej 

samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, nie zrzekła się 

pierwszeństwa do obsadzenia mandatu i nie utraciła prawa wybieralności i w związku z tym nie 

otrzymała takiego zaświadczenia jak pozostali radni, tylko otrzymała postanowienie bezpośrednio 

od Komisarza Wyborczego.  
 

Radny Senior – Józef Cygan poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 21 radnych               

i stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska      

w Świdnicy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie przedstawił dalszą 

część porządku obrad I sesji Rady Miejskiej, do którego Radni nie wnieśli uwag.   

______________________________ 
 

Ad 5. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świdnicy: 
 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
 

Prowadzący obrady Radny Senior- Pan Józef Cygan zaproponował przystąpienie do powołania 

Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Rady Miejskiej. Poprosił o zgłoszenie radnych do pracy w komisji. 
 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono radnych: 

1.Radny Jan Dzięcielski w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej zgłosił kandydaturę Radnej 

Violetty Wiercińskiej. 

2.Radny Michał Zastawny zgłosił kandydaturę Radnej Danuty Morańskiej. 

3.Radna Luiza Nowaczyńska w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosiła kandydaturę 

Radnego Ryszarda Makowskiego. 
 

Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji. 
 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan poddał pod głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej: 
 

w głosowaniu: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 8) 
 

skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty. 
 

Rada Miejska powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w składzie: Ryszard Makowski, Danuta Morańska, 

Violetta Wiercińska 
 

Radna Luiza Nowaczyńska – zawnioskowała o 15-minutową przerwę.  
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Radny Senior- Pan Józef Cygan – ogłosił 15-minutową przerwę.  
 

b)  Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Świdnicy 
 

Po przerwie i stwierdzeniu quorum Radny Senior- Pan Józef Cygan poinformował, że Rada 

Miejska dokonuje wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady Miejskiej, w głosowaniu tajnym. 
 

I GŁOSOWANIE 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej.  
 

Radny Jan Dzięcielski - zgłosił kandydaturę Radnego Tadeusza Niedzielskiego. Radny Tadeusz 

Niedzielski jest świdniczaninem od 41 lat, politologiem z wykształcenia i zamiłowania. 

Absolwent Uniwersytetu Wrocławskiego i licznych studiów podyplomowych. Pomysłodawca       

i pierwszy dyrektor Zespołu Szkół Hotelarsko-Turystycznych, radny Rady Powiatu I i III 

kadencji. 27 lat w samorządzie miejskim pracował jako Dyrektor Wydziału Edukacji, 

odpowiedzialny m.in. za wdrażanie wielokrotnych reform oświaty. Odznaczony medalem Komisji 

Edukacji Narodowej, pasjonat turystyki rowerowej, górskich wypraw, zdobywca Korony Gór 

Polskich, założyciel i wieloletni prezes Świdnickiego Koła PTTK. Wszyscy znamy Radnego 

Tadeusza, w zeszłej kadencji, tu uroczyście na Radzie żegnaliśmy go, gdy odchodził na 

emeryturę. Współpracował ze wszystkimi prezydentami miasta, łącznie z Panią Prezydent. Ta 

współpraca przez każdego prezydenta była oceniana bardzo wysoko, dlatego Radny Tadeusz 

Niedzielski gwarantuje dobrą współpracę z Radą i całym urzędem.   
 

Radny Tadeusz Niedzielski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - zgłosiła kandydaturę Radnego Krzysztofa 

Lewandowskiego. Jest radnym Rady Miejskiej od 1998 roku, podobnie jak ja, jesteśmy 

weteranami w Radzie. Ma doświadczenie, również w pracy samorządowej. Skończył studia            

z zakresu spraw społecznych. Jest osobą, która dała się poznać jako osoba odpowiedzialna, 

ambitna i deklaruje współpracę ze wszystkich klubami Rady Miejskiej, ale jak Państwo sobie 

zdają sprawę, będzie to trudna sprawa. Proszę o poparcie kandydatury.   
 

Radny Krzysztof Lewandowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan ogłosił zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Rady, 

poddając ją pod głosowanie: 
 

w głosowaniu: za – 21 , przeciw – 0, wstrzymało się –0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 9) 
 

lista została zamknięta. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy                    

i przygotowanie kart do głosowania. Następnie ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
 

c) Przeprowadzenie głosowania i podjęcie uchwały 
 

Po przerwie Komisja Skrutacyjna ogłosiła rozpoczęcie głosowania tajnego w sprawie wyboru  

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świdnicy.  
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej- radny Ryszard Makowski poinformował o sposobie 

głosowania: "Głosować można wyłącznie na jednego kandydata. Głosując należy postawić znak 

„X” wyłącznie w jednej kratce. Postawienie znaku „X” w więcej niż jednej kratce lub 

niepostawienie znaku „X” w żadnej z kratek powoduje nieważność głosu."  
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Następnie, po uprzednim wyczytaniu imienia i nazwiska, rozdano wszystkim radnym (łącznie         

z kandydatami), uprzednio przeliczone, 21 kart do głosowania. 
 

Po odczytaniu nazwisk radnych biorących udział w głosowaniu przez członka Komisji 

Skrutacyjnej, 21 radnych wg. kolejności alfabetycznej oddało swoje głosy do wcześniej 

przygotowanej urny. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy                    

i przeliczenie głosów. Następnie ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 
 

Po przeliczeniu głosów przez Komisję Skrutacyjną (zał. nr 10), przewodniczący Komisji 

przedstawił protokół Komisji Skrutacyjnej (zał. nr 11), która ustaliła następujące wyniki 

głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej: 
 

Radny Krzysztof Lewandowski otrzymał głosów: za -  10 

Radny Tadeusz Niedzielski otrzymał głosów: za -  10 

głosy nieważne - 1 
 

W wyniku głosowania stwierdzono, że żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej liczby 

głosów. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan- w związku z nierozstrzygnięciem wyboru zarządził II 

głosowanie. Przed głosowaniem zarządził 10-minutową przerwę.  

 

II GŁOSOWANIE 
 

Po przerwie, Radny Senior- Pan Józef Cygan wznowił obrady i poinformował, że w związku          

z brakiem wyboru Przewodniczącego Rady ogłasza II turę głosowania. Poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej.  
 

Radny Jan Dzięcielski - zgłosił kandydaturę radnego Tadeusza Niedzielskiego. 
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska – ponownie zgłosiła kandydaturę radnego Krzysztofa 

Lewandowskiego. Tym razem trochę dopowie o tej postaci. Społecznik, radny od 1998 roku, 

Wiceprzewodniczący  Rady, Przewodniczący Komisji Oświaty, inicjator wielu przedsięwzięć 

służących mieszkańcom miasta i ceniony przez mieszkańców Kraszowic. Poprosiła o poparcie tej 

kandydatury.  
 

Radni: Tadeusz Niedzielski i Krzysztof Lewandowski wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan ogłosił zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Rady, 

poddając ją pod głosowanie: 
 

w głosowaniu: za – 21 , przeciw – 0, wstrzymało się –0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 12) 
  

lista została zamknięta. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i ogłosił 

przerwę w obradach.  
 

Po przerwie Radny Senior- Pan Józef Cygan wznowił obrady. Następnie, po uprzednim 

wyczytaniu imienia i nazwiska, rozdano wszystkim radnym (łącznie z kandydatami), uprzednio 

przeliczone, 21 kart do głosowania. 
 

Po odczytaniu nazwisk radnych biorących udział w głosowaniu przez członka Komisji 

Skrutacyjnej, 21 radnych wg kolejności alfabetycznej oddało swoje głosy do wcześniej 

przygotowanej urny. 
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Radny Senior- Pan Józef Cygan- ogłosił kilkominutową przerwę. 
 

Po przeliczeniu głosów przez Komisję Skrutacyjną (zał. nr 13), przewodniczący Komisji 

przedstawił protokół Komisji Skrutacyjnej (zał. nr 14), która ustaliła następujące wyniki 

głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej: 
 

Radny Krzysztof Lewandowski otrzymał głosów: za -  10 

Radny Tadeusz Niedzielski otrzymał głosów: za -  10 

głosy nieważne - 1 
 

W wyniku głosowania stwierdzono, że żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej liczby 

głosów. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan- w związku z nierozstrzygnięciem wyboru zarządził III 

głosowanie. Przed głosowaniem zarządził 10-minutową przerwę.  
 

III GŁOSOWANIE 
 

Po przerwie, Radny Senior- Pan Józef Cygan wznowił obrady i poinformował, że w związku          

z brakiem wyboru Przewodniczącego Rady ogłasza III turę głosowania. Poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej.  
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - zgłosiła kandydaturę radnego Krzysztofa 

Lewandowskiego, wieloletniego samorządowca, radnego Rady Miejskiej, odznaczonego przez 

Prezydenta Andrzeja Dudę.  
 

Radny Jan Dzięcielski - zgłosił kandydaturę radnego Tadeusza Niedzielskiego. 
 

Radni: Tadeusz Niedzielski i Krzysztof Lewandowski wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan ogłosił zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Rady, 

poddając ją pod głosowanie: 
 

w głosowaniu: za – 21 , przeciw – 0, wstrzymało się –0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 15) 
  

lista została zamknięta. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy,                

a następnie ogłosił  przerwę w obradach. 
 

Po przerwie Radny Senior- Pan Józef Cygan wznowił obrady i poprosił Komisję Skrutacyjną          

o zaprezentowanie formuły głosowania. 
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Radny Ryszard Makowski ponownie poinformował         

o sposobie głosowania.  
 

Następnie, po uprzednim wyczytaniu imienia i nazwiska, rozdano wszystkim radnym (łącznie          

z kandydatami), uprzednio przeliczone,21 kart do głosowania. 
 

Po odczytaniu nazwisk radnych biorących udział w głosowaniu przez członka Komisji 

Skrutacyjnej, 21 radnych wg kolejności alfabetycznej oddało swoje głosy do wcześniej 

przygotowanej urny. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan- ogłosił kilkominutową przerwę. 
 

Po przeliczeniu głosów przez Komisję Skrutacyjną (zał. nr 16), przewodniczący Komisji 

przedstawił protokół Komisji Skrutacyjnej (zał. nr 17), która ustaliła następujące wyniki 

głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej: 
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Radny Krzysztof Lewandowski otrzymał głosów: za -  11 

Radny Tadeusz Niedzielski otrzymał głosów: za -  10 

wstrzymało się - 0 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan stwierdził, że została przyjęta uchwała Rady Miejskiej        

w Świdnicy z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej        

w Świdnicy – (zał. nr 18), zgodnie z którą: 
 

Radny Krzysztof Lewandowski został wybrany na Przewodniczącego Rady Miejskiej             

w Świdnicy 

______________________________ 
 

Ad 6. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Świdnicy obowiązku prowadzenia sesji od radnego seniora. 
 

Radny Senior- Pan Józef Cygan pogratulował wybranemu Przewodniczącemu Rady Miejskiej     

w Świdnicy- Panu Krzysztofowi Lewandowskiemu i życzył owocnej pracy. Powiedział, że mój 

obowiązek bycia radnym seniorem skończył się na tym punkcie. Chciałem przeprosić, jeżeli 

gdzieś popełniłem jakiś błąd to proszę o wybaczenie, to pierwsze takie zebranie i stres.  Następnie 

poprosił Przewodniczącego Rady Miejskiej Krzysztofa Lewandowskiego o dalsze prowadzenie 

obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Świdnicy Krzysztof Lewandowski - podziękował wszystkim 

za wybór, cierpliwość. Mówią, że rzeczy wielkie i piękne rodzą się w bólach, także oby to była 

dobra wróżba. Wybór na przewodniczącego Rady Miejskiej to dla mnie wielki honor                      

i wyróżnienie. Jestem radnym od tamtego wieku, byłem już wiceprzewodniczącym dwa razy, ale 

to nie to samo, przewodniczący to jednak wyróżnienie i tak to traktuję. Rada Miejska sprawuje 

władzę uchwałodawczą i we współpracy z władzą wykonawczą, z Panią Prezydent może zmienić 

się oblicze naszego miasta i na to liczymy. Czy nam się to uda zrobić, będziemy kontynuować to, 

co zostało wykonane przez ostatnie lata, wiele jeszcze przed nami, świetlana przyszłość. Mówię 

przed nami, myśląc o mieszkańcach naszego miasta i całym mieście. Współpraca to słowo-klucz, 

które powinno być motywem przewodnim, spoiwem całej pracy Rady i w to wierzę. Współpraca, 

bo to nie jest koalicja. Myślę, że tyle nas różni, ale więcej nas łączy i nie musimy mówić, że 

jesteśmy w jakiejś koalicji politycznej, personalnej. To jest współpraca i na taką liczymy, ja na 

taką liczę z Panią Prezydent i z całą Radą. Mimo tych różnic, o których wspomniałem, wierzę, że 

wszyscy stawiamy na pierwszym miejscu dobro mieszkańców i naszego miasta Świdnicy. Znacie 

mnie Państwo w większości, wiecie, że bywam stanowczy niekiedy w swoich wystąpieniach           

i poglądach, ale tak było, kiedy byłem radnym opozycji. Teraz obiecuję, że będę bardzo uważnie 

Was słuchał, wspierał i będę sprawiedliwy  w swoich osądach i wystąpieniach i mam nadzieję, że 

nie będę musiał wygłaszać poglądów politycznych albo takich, które kogokolwiek mogłyby 

urazić. Jeszcze raz serdecznie dziękuję i czuję się zaszczycony.  

______________________________ 
 

Ad 7. Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Świdnicy 

wybranego w głosowaniu przeprowadzonym dnia 21 kwietnia 2024 r. 
 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Pani Monika Witkowska-Skrent odczytała              

zaświadczenie o wyborze Pani Beaty Małgorzaty Moskal-Słaniewskiej na Prezydenta Miasta 

Świdnicy (zał. nr 19). Następnie poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Miejskiej Komisji 

Wyborczej Pana Tomasza Chojnowskiego o wręczenie zaświadczenia i założenie łańcucha – 

symbolu Prezydenta. 
 

Następnie Pani Beata Małgorzata Moskal-Słaniewska złożyła wobec Rady Miejskiej ślubowanie  

o następującej treści:  
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„Obejmując urząd prezydenta miasta, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,            

a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców 

miasta”. 

____________________________ 

 

Ad 8. Wystąpienie Prezydenta Miasta Świdnicy. 
 

W związku z wyborem na Prezydenta Miasta Świdnicy Pani Beata Moskal-Słaniewska wygłosiła 

expose: 
 

„Szanowni Państwo, bardzo proszę usiąść, bo chwilę to potrwa, obiecuję, że nie za długo. Praca 

dla dobra mieszkańców miasta i dla dobra Świdnicy – to jest to, co przyświecało mi przez ostatnie 

9,5 roku i bardzo serdecznie w tym miejscu dziękuję wszystkim tym, którzy tą pracę docenili, 

powierzając mi ponownie funkcję Prezydenta Miasta. Obiecuję i deklaruję, już poza oficjalnym 

ślubowaniem, że tak, jak do tej pory będę starała się robić wszystko, aby nasze miasto rozwijało 

się równomiernie, rozwijało się tak, aby zabezpieczyć, w miarę możliwości, potrzeby 

mieszkańców, różnych grup społecznych, różnych grup wiekowych. Tej pracy nie udałoby się 

wykonać bez współpracy z Państwem Radnymi i bardzo mocno wierzę w to, iż kierując się tymi 

samymi zasadami i tymi samymi przesłankami, większość z Państwa zdecyduje się na pracę 

ponad podziałami politycznymi, ponad osobistymi podziałami i zrobi wszystko, abyśmy wspólnie 

wypełniali ten bardzo ważny, społeczny mandat po to, żeby budować przyszłość Świdnicy. 

Zawsze powtarzam i powtórzę to raz jeszcze, to co wspólnie tworzymy – drogi, chodniki, ścieżki 

rowerowe, place zabaw, budynki mieszkalne czy instytucje edukacyjne nie są polityczne. One nie 

są ani PiS-owskie, ani PO-wskie, ani Lewicowe, nie należą do żadnej partii, należą do nas 

wszystkich, należą do mieszkańców. Tak podchodziłam zawsze do prowadzonych inwestycji, do 

prowadzonych programów społecznych i tak mam zamiar robić nadal, licząc na to, że Państwo 

będą mnie w tych działaniach wspierać. Ten rok, który już się zaczął i ten, który przed nami to 

bardzo ważny dla nas okres, można powiedzieć przełomowy, jeśli chodzi o pozyskiwanie 

funduszy zewnętrznych i na pewno, wspólnie z zespołem moich współpracowników, zrobię 

wszystko, aby Świdnica ten czas wykorzystała jak najlepiej. Już teraz, w tej chwili, przed 

jakimikolwiek korektami, planowane inwestycje na ten rok wynoszą 60 milionów złotych, a na 

rok przyszły niemal 125 milionów. To kwoty wynikające z już podpisanych umów czy 

porozumień, zaakceptowane przez poprzednią Radę Miejską, a myślę, że to nie koniec naszych 

możliwości i nie koniec tego, co możemy wspólnie w Świdnicy i dla świdniczan zrobić. Jesteśmy 

w trakcie nowego otwarcia unijnego, jesteśmy w trakcie pozyskiwania pieniędzy z Funduszu 

Sprawiedliwej Transformacji i z wielką niecierpliwością, tak jak wszystkie samorządy w Polsce, 

czekamy na dofinansowanie z Krajowego Planu Odbudowy, ale to oczywiście nie wszystko. 

Liczymy, tak jak w poprzednich kadencjach, na środki z programów ministerialnych, na środki z 

programów wojewódzkich, opierając wszystko oczywiście o dochody własne, które stanowić będą 

wkład w realizację projektu. Zadania przed nami są bardzo ambitne i żeby je zrealizować trzeba 

włożyć w to ogrom pracy, ale pracy, która będzie opierała się o zgodę i o konstruktywne 

porozumienie. Nie chcę dziś mówić o żadnych koalicjach politycznych, bo polityka w naszej 

samorządowej rzeczywistości niekiedy przeszkadza. Samorząd powinien opierać się na 

działaniach, które kierujemy do naszych mieszkańców, a są wśród nas nasi wyborcy, wyborcy 

innych ugrupowań, są wśród tej społeczności nasi bliscy i jesteśmy przede wszystkim sami, bo 

robimy to również dla nas samych i o takie postępowanie, o takie działania Państwa bardzo dzisiaj 

serdecznie proszę. Mam nadzieję, że ta kadencja, która dziś się rozpoczyna będzie okresem, w 

czasie którego będziemy mogli sobie powiedzieć „wiele udało nam się osiągnąć, wiele rzeczy 

zrobiliśmy dobrze i wiele rzeczy dobrych”. Nie bez znaczenia jest współpraca w Radzie Miejskiej, 

i to przy podejmowaniu pewnych decyzji wręcz kluczowe, natomiast nic nie uda się zrobić bez 

zespołu i chcę w tym momencie w stronę mojego wielkiego zespołu, ludzi niezwykle 

kompetentnych, wykształconych, takich, którzy wiedzą, na czym polega rzetelna, dobra praca dla 

miasta i dla mieszkańców skierować po pierwsze słowa podziękowania za te wszystkie lata, które 

za nami, ale też kieruję do Was wyzwanie – róbcie tak dalej, jak do tej pory a uda nam się razem 

znowu zrobić coś dobrego, coś wspaniałego dla Miasta, które wszyscy kochamy. Dziękuję Wam 

mój zespole. Na pewno też Państwa interesuje i chcę dzisiaj rozwiać wszelkie wątpliwości, w 
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jakim zespole będziemy pracować, jeśli chodzi o władze wykonawcze. Chcę poinformować, że 

funkcję mojego I Zastępcy nadal pełnić będzie Pan Krystian Werecki, który jest dla mnie wielkim 

wsparciem i wielką pomocą, kompetentny, młody, niebojący się wyzwań. Nie podjęłam na dziś 

żadnych decyzji dotyczącej wyboru II Zastępcy Prezydenta, zrobię to w ciągu najbliższych 

tygodni i z pewnością Państwo dowiecie się o tym jako jedni z pierwszych. Życzę Państwu 

wszystkim dobrej kadencji, dobrych 5 lat, takich lat, żebyśmy siadając wspólnie do pamiątkowego 

zdjęcia, jak to jest w zwyczaju na koniec, mogli sobie podać dłonie i powiedzieć „wypełniliśmy 

nasz obowiązek, nasze posłanie najlepiej, jak potrafiliśmy, dla dobra Miasta i dobra 

mieszkańców”. Dziękuję bardzo.”      

______________________________ 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski – w imieniu całej Rady i większości 

mieszkańców pogratulował Pani Prezydent ponownego objęcia stanowiska Prezydenta Miasta 

Świdnicy. Wiążemy z tym wyborem wielkie nadzieje, mówię to jako były kandydat na Prezydenta 

Miasta i pozostali kandydaci podobnie myślą, chcielibyśmy uczestniczyć w czymś naprawdę 

wielkim, coś, co zostawi ślad w tym mieście na długie lata. Będziemy mogli uczestniczyć, to ma 

być nasze wspólne dzieło i może Pani na nas liczyć. Proszę jednak pamiętać o naszych 

programach wyborczych, które Pani zapewne bardzo dobrze zna i które w dużej mierze są zbieżne 

z Pani programem. Jeśli będzie Pani realizować to, o czym mówiliśmy podczas kampanii i dużo 

wcześniej, może Pani na pewno liczyć na nasze wsparcie, bez względu na to, czy ktoś jest              

w opozycji w tym momencie, ale dla spraw ważnych, wielkich będziemy jednością, w to wierzę.     
 

Następnie zarządził 5 min przerwy w obradach. 
 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski udzielił głosu Posłowi na 

Sejm RP Panu Ireneuszowi Zysce. 
 

Poseł na Sejm RP Panu Ireneusz Zyska – podziękował za zaproszenie, to wielki zaszczyt 

uczestniczyć w tym historycznym momencie, sesji inauguracyjnej kadencji Rady Miejskiej           

w Świdnicy w latach 2024-2029. Pogratulował radnym, jesteście najbliżej swoich wyborców, 

każdy z was jest depozytariuszem spraw, które powierzyli Wam wyborcy. Życzył satysfakcji, aby 

móc zrealizować swój program wyborczy, który jest realizacją uzgodnień z mieszkańcami, 

abyście potrafili w zgodzie i porozumieniu pracować dla dobra Świdnicy i mieszkańców, bez 

względu na przynależność do klubów w Radzie, współpracować ponad podziałami. Pogratulował 

Panu Krzysztofowi Lewandowskiemu wyboru na Przewodniczącego Rady, aby był 

przewodnikiem, który łączy radnych we współpracy dla dobra mieszkańców Świdnicy. 

Pogratulował Prezydent Beacie Moskal-Słaniewskiej wyboru na urząd Prezydenta Miasta 

Świdnicy, tym bardziej, że to bezpośredni wybór mieszkańców. Życzył realizacji wszystkie śmiałe 

wizje związane z rozwojem Świdnicy, aby była dobrym miejscem do życia dla wszystkich 

mieszkańców, aby uczynić ją miejscem, z którego obecne i przyszłe pokolenia będą dumne. 

Życzył zdrowia, sił, energii i determinacji w realizacji celów jako prezydent i aby udało się 

zawsze dla nich zjednać większość w Radzie Miejskiej. Pogratulował konsensusu i porozumienia, 

że udało się doprowadzić do współpracy ponad podziałami. Prezydent jest z powszechnego 

wyboru, ale z innej opcji politycznej niż Przewodniczący Rady Miejskiej. Bez względu na 

poglądy polityczne będzie Was łączyć dobro mieszkańców i Świdnicy. Zapewnił jako poseł na 

Sejm RP, że będzie współpracował z innymi parlamentarzystami z naszej ziemi, z różnych 

formacji politycznych, dla dobra Świdnicy i całej ziemi świdnickiej. Przekazał kwiaty                      

i podziękowania dla Pani Prezydent, Rady Miejskiej i pracowników Urzędu Miejskiego.  

______________________________ 

 

Ad 9. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poprosił o zgłaszanie kandydatów do 

pracy w Komisji Uchwał i Wniosków. Zgłosili się radni: 
 

• Ryszard Makowski 

• Danuta Morańska 
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• Magdalena Rumiancew-Wróblewska 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poddał pod głosowanie skład Komisji: 
 

w głosowaniu: za -21 , przeciw -0 , wstrzymało się -0 , 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 20) 
 

skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty 

______________________________ 
 

Ad 10. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Świdnicy. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski przedstawił projekt uchwały                 

w sprawie ustalenia liczby Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Świdnicy - (zał. nr 21)     

i poprosił o zgłaszanie propozycji.  
 

Radny  Michał Zastawny - zgłosił wniosek o wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej, uzasadniając go mniejszą liczbą radnych. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poddał pod głosowanie wniosek           

w sprawie wyboru dwóch Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej: 
 

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 7, wstrzymało się – 5 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 22) 
 

wniosek został przyjęty 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada Miejska w Świdnicy wybiera ze 

swego grona dwóch Wiceprzewodniczących. 
 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  23 do niniejszego protokołu. 

______________________________ 

 

Ad 11. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej  

w Świdnicy: 
 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski przystąpił do powołania Komisji 

Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej. Przypomniał, że osoby kandydujące na funkcję Wiceprzewodniczących nie mogą 

wchodzić w skład komisji skrutacyjnej. Poprosił o zgłoszenie radnych do pracy w komisji. 
 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono radnych: 

1. Radny Rafał Fasuga zgłosił kandydaturę Radnej Joanny Gadzińskiej. 

2. Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska zgłosiła kandydaturę radnego Józefa Cygana. 
 

Radny Krzysztof Grudziński zgłosił swoją kandydaturę.  
 

Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji. 
 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poddał pod głosowanie skład Komisji 

Skrutacyjnej: 

w głosowaniu: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 24) 
 

skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty. 
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Rada Miejska powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w składzie: Józef Cygan, Joanna Gadzińska, 

Krzysztof Grudziński 
 

b) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej w Świdnicy 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poprosił o zgłaszanie kandydatów na 

funkcję Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 
 

Radna Joanna Gadzińska zgłosiła kandydaturę Radnego Michała Zastawnego. 
 

Radny Michał Zastawny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 

Radny Andrzej Ora zgłosił kandydaturę radnej Zofii Skowrońskiej-Wiśniewskiej.  
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 

Innych kandydatów nie zgłoszono.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski ogłosił zamknięcie listy kandydatów na 

Wiceprzewodniczących Rady, poddając ją pod głosowanie: 
 

w głosowaniu: za – 21 , przeciw – 0, wstrzymało się –0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 25) 
 

lista została zamknięta. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poprosił Komisję Skrutacyjną                    

o przystąpienie do pracy- przygotowanie kart do głosowania w celu przeprowadzenia wyborów 

Wiceprzewodniczących Rady, po czym ogłosił kilkuminutową przerwę w obradach. 
 

c) przeprowadzenie głosowania i podjęcie uchwały 
 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski wznowił obrady. 
 

Rozdano radnym, uprzednio przeliczone, karty do głosowania. Każdy radny otrzymał dwie karty 

do głosowania. 
 

Następnie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej- radna Joanna Gadzińska poinformowała            

o sposobie głosowania: "Głosując należy postawić znak „X” wyłącznie w jednej kratce. 

Postawienie znaku „X” w więcej niż jednej kratce lub niepostawienie znaku „X” w żadnej z kratek 

powoduje nieważność głosu”. 
 

Po odczytaniu nazwisk radnych biorących udział w głosowaniu przez członka Komisji 

Skrutacyjnej, 21 radnych wg kolejności alfabetycznej oddało swoje głosy do wcześniej 

przygotowanej urny. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poprosił Komisję Skrutacyjną                   

o przystąpienie do pracy i przeliczenie głosów, po czym ogłosił kilkuminutową przerwę               

w obradach. 
 

Po przeliczeniu głosów (zał. nr 26), Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej- radna Joanna 

Gadzińska przedstawiła protokół Komisji Skrutacyjnej (zał. nr 27), która ustaliła następujące 

wyniki z głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Świdnicy: 
 

▪ Pani Zofia Skowrońska-Wiśniewska: 

za głosów: 10 

przeciw głosów: 9 

wstrzymało się głosów: 2 
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▪ Pan Michał Zastawny: 

za głosów: 10 

przeciw głosów: 10 

wstrzymało się głosów: 1 

 

W wyniku głosowania stwierdzono, że żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej liczby 

głosów 
 

II GŁOSOWANIE 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski - w związku z nierozstrzygnięciem 

wyboru zarządził II głosowanie i poprosił o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski zgłosił kandydaturę radnej Zofii 

Skowrońskiej-Wiśniewskiej.  
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 

Radny Michał Zastawny - zgłosił kandydaturę Radnej Joanny Gadzińskiej. 
 

Radny Jan Dzięcielski - powiedział, że Radna nie może być członkiem Komisji Skrutacyjnej, 

trzeba zmienić skład komisji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski - zapytał Radną Joannę Gadzińską, czy 

składa rezygnację z uczestnictwa w Komisji Skrutacyjnej. 
 

Radna Joanna Gadzińska – potwierdziła rezygnację. 
 

W związku z rezygnacją Radnej Joanny Gadzińskiej z uczestnictwa w Komisji Skrutacyjnej, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poinformował, że należy powołać 

innego radnego do Komisji Skrutacyjnej.  
 

Radny Michał Zastawny – zgłosił kandydaturę Pani Anny Światowej.  
 

Radna Anna Światowa wyraziła zgodę na pracę w komisji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poddał pod głosowanie skład Komisji 

Skrutacyjnej: 
 

w głosowaniu: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 28) 
 

skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty. 
 

Rada Miejska powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w składzie: Józef Cygan, Krzysztof Grudziński, 

Anna Światowa 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski – ponownie powracamy do zgłaszania 

kandydatów na Wiceprzewodniczący Rady. Poinformował, że zgłosił kandydaturę  radnej Zofii 

Skowrońskiej-Wiśniewskiej, a Radny Michał Zastawny zgłosił kandydaturę Radnej Joanny 

Gadzińskiej. 
 

Radne: Joanna Gadzińska i Zofia Skowrońska-Wiśniewska wyraziły zgodę na kandydowanie. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski ogłosił zamknięcie listy kandydatów na 

Wiceprzewodniczących Rady, poddając ją pod głosowanie: 
 

w głosowaniu: za – 21 , przeciw – 0, wstrzymało się –0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 29) 
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lista została zamknięta. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poprosił Komisję Skrutacyjną                    

o przystąpienie do pracy- przygotowanie kart do głosowania w celu przeprowadzenia wyborów 

Wiceprzewodniczących Rady, po czym ogłosił kilkuminutową przerwę w obradach. 
 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski wznowił obrady. 
 

Rozdano radnym, uprzednio przeliczone, karty do głosowania. Każdy radny otrzymał dwie karty 

do głosowania. 
 

Po odczytaniu nazwisk radnych biorących udział w głosowaniu przez członka Komisji 

Skrutacyjnej, 21 radnych wg kolejności alfabetycznej oddało swoje głosy do wcześniej 

przygotowanej urny. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poprosił Komisję Skrutacyjną                   

o przystąpienie do pracy i przeliczenie głosów, po czym ogłosił kilkuminutową przerwę               

w obradach. 
 

Po przeliczeniu głosów (zał. nr 30), Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej- radny Krzysztof 

Grudziński przedstawił protokół Komisji Skrutacyjnej (zał. nr 31), która ustaliła następujące 

wyniki z głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Świdnicy: 
 

▪ Pani Joanna Gadzińska: 

za głosów: 10 

przeciw głosów: 11 

wstrzymało się głosów: 0 
 

▪ Pani Zofia Skowrońska-Wiśniewska: 

za głosów: 10 

przeciw głosów: 9 

wstrzymało się głosów: 2 
 

W wyniku głosowania stwierdzono, że żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej liczby 

głosów 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski – zapytał radców prawnych, czy 

możemy ten projekt uchwały odłożyć na kolejną sesję.  
 

Radca Prawny Maciej Domagała – uważam, że można to przeprowadzić na kolejnej zwołanej 

sesji. 
 

Radny Jan Dzięcielski – złożył wniosek formalny o przeniesienie projektu uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Rady na następną sesję (zał. nr 32) 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski poddał pod głosowanie wniosek            

formalny radnego Jana Dzięcielskiego: 
 

w głosowaniu: za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się – 6 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 33) 
 

wniosek został przyjęty 

projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej (zał. nr 34) 

został przeniesiony na kolejną sesję 

______________________________ 
 

Ad 12. Sprawy organizacyjne. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski - poinformował radnych, że mają 30 dni 

na złożenie oświadczeń majątkowych. Druki znajdują się w niebieskich teczkach Radnych, które 

pozostają po sesji na sali narad. 
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Szczegółowe informacje prześle Biuro Rady drogą elektroniczną. Pozostałe informacje, również 

ważne, będą przekazane przez Biuro Rady - dla osób, które podały swoje adresy mailowe będą to 

robić drogą elektroniczną, dla pozostałych Państwa formą papierową albo telefoniczną.  
 

Radny Jan Dzięcielski – informuję o powstaniu Klubu Koalicji Obywatelskiej w Radzie Miejskiej 

w Świdnicy w osobach: Jan Dzięcielski, Violetta Wiercińska, Beata Szczepankowska, Jacek 

Iwancz, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Tadeusz Niedzielski, Krzysztof Grudziński, 

Wiesław Żurek. Przewodniczącym klubu jest moja skromna osoba.  

 

Radny Andrzej Ora – dopytał o oświadczenie majątkowe, dochody według stanu na dzień…? 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Lewandowski – odpowiedział, że na dzień dzisiejszy, 

7 maja.  

______________________________ 
 

Zakończenie I sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej- Krzysztof 

Lewandowski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami -  

„Zamykam I sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 
 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:  

   Anna Stodółkiewicz     PRZEWODNICZĄCY RADY 

..................................................... 

    / Anna Stodółkiewicz /           Krzysztof Lewandowski 
 

Świdnica, dnia 7 maja 2024 r.            


